
 
 
Referat af ekstraordinær generalforsamling torsdag den 14. juni 2018 
 
 
	 

1. Valg	af	dirigent	
Foreningens	sædvanlige	dirigent	havde	forfald	og	Lars	Eskesen	blev	valgt	som	dirigent. 
Lars	Eskesen	konstaterede	indledningsvis	at	generalforsamlingen	var	indkaldt	med	mail	af	den	

22.	maj	2018,	og	altså	i	overensstemmelse	med	bestemmelsen	i	vedtægternes	§	5	om	21	dages	
frist. 

Dagordenens	punkt	3,	valg	af	medlemmer	til	bestyrelsen,	vurderede	dirigenten	ikke	var	i	
overensstemmelse	med	beslutningen	på	den	ordinære	generalforsamling	den	6.	december	
2017.	De	6	nuværende	medlemmer	af	bestyrelsen	var	genvalgt	på	den	ordinære	
generalforsamling,	og	der	var	således	under	punkt	3	alene	tale	om	valg	af	3	nye	medlemmer	af	
bestyrelsen.	Forsamlingen	tilsluttede	sig	denne	konklusion. 
 
2. Fremlæggelse	af	bestyrelsens	forslag	til	FHF´s	virke	i	de	kommende	år	
(bilag	1)	herunder	forslag	om,	at	der	på	forsøgsbasis	indføres	et	særligt	
introduktionsmedlemsskab	med	kontingentfrihed	det	første	år	(bilag	2)	
 

Dirigenten	gav	ordet	til	formanden,	idet	han	understregede,	at	der	er	tale	om	en	redegørelse	med	
henblik	på	orientering	af	og	respons	fra	medlemmerne	og	ikke	en	beretning	til	godkendelse. 

Formanden	uddybede	bestyrelsen	tanker,	som	de	var	beskrevet	i	de	to	fremsendte	bilag. 
Dirigenten	åbnede	herefter	op	for	en	drøftelse	af	disse	tanker. 
Medlemmerne	fremsatte	en	række	synspunkter	og	forslag	bl	a: 

• intensiveret	anvendelse	af	bl	a	Facebook	ved	profileringen	af	Foreningen	
• åbne	for	debat	på	Foreningens	hjemmeside	
• flere	var	negative	overfor	tanken	om	gratis	medlemskab	
• Foreningen	bør	mere	aktivt	end	i	dag	føre	forslag	frem	og	skal	holde	sig	den	stigende	

bevidsthed	omkring	miljøspørgsmål	for	øje	
• I	en	række	af	de	nye	byggerier	i	disse	år,	bl	a	i	Nordhavn,	etableres	adskillige	nye	

ejerforeninger.	En	systematisk	kontakt	til	sådanne	beboerrepræsentanter	burde	
overvejes	og	kunne	samtidig	være	en	indgang	til	potentielt	nye	og	yngre	medlemmer	

• At	Foreningen	overvejede	i	større	udstrækning	end	i	dag	også	at	være	åbne	overfor	at	
håndtere	og	forholde	sig	til	kunstneriske	initiativer	i	byen.	Der	udspandt	sig	en	kort	
debat	om	hvorvidt	støtte	i	denne	forbindelse	burde	fordre	medlemskab	af	Foreningen	

• Spørgsmålet	om	en	mere	direkte	og	målrettet	pressekontakt	blev	drøftet	
• Kommunen	var	selvsagt	en	helt	central	aktør	for	Foreningen.	Det	understregedes	at	

Foreningen	ikke	blot	skal	fremstå	kritisk/”mavesur”,	men	også,	når	der	var	grund	til	



det,	proaktivt	med	fordel	kunne	fremføre	positive	synspunkter	af	kommunale	
initiativer.	

• At	Foreningen	søgte	et	møde	med	Teknik-	og	miljøudvalget	
 

Formanden	takkede	for	de	mange	synspunkter,	som	han	kommenterede	løbende. 
Han	var	selv	ikke	ganske	overbevist	om	hvorvidt	forslaget	om	gratis	medlemskab	var	den	rette	

vej	frem	som	et	forsøg	på	at	skaffe	flere	især	yngre	medlemmer.	Han	pegede	på	det	gode	
samarbejde	med	flere	af	lokaludvalgene	og	at	netop	de	tre	påtænkte	konferencer	ville	
adressere	spørgsmålet	om	kontakten	til	kommunen..	De	mange	relevante	kommentarer	ville	
indgå	i	bestyrelsens	fortsatte	arbejde. 
 
3. Valg	af	3	nye	bestyrelsesmedlemmer		
 

Formanden	henviste	indledningsvis	til	den	supplerende	mail	udsendt	den	8.	juni	2018,	og	
nævnte,	at	bestyrelsen	frem	mod	den	ordinære	generalforsamling	i	december	ville	overveje	
bestyrelsen	sammensætning	og	størrelse. 

Til	de	3	ledige	bestyrelsespladser	ind	stillede	bestyrelsen: 
• Knud	Erik	Hansen	JAKOB;	SÆT	LIGE	ET	PAR	ORD	IND	OM	HANS	BAGGRUND)	
• Heidi	Svenningsen	Kajita,	Ph.D.	i	arkitektur	2016.	Som	studielektor	forsket	og	forelæst	

i	Danmark	og	udlandet.	Arbejder	tillige	som	arkitekt	bl	a	med	fokus	på	interiør-,	urban-	
og	landskabsdesign	

• Charlotte	Felding,	arkitekt	MAA.	Egen	tegnestue,	Felding	Arkitekter	MAA,	og	ekstern	
lektor	på	Kunstakademiet	på	afdelingen	for	kulturarv,	transformation	og	restaurering	

 
Knud Erik Hansen var tilstede og præsenterede sig selv, mens formanden 
præsenterede de to øvrige kandidater og nævnte, at alle de tre kandidater ville få en 
central rolle i de 3 påtænkte konferencer. 
 
Knud Erik Hansen, Heidi Svenningsen Kajita og Charlotte Felding blev valgt som 
medlemmer af Foreningens bestyrelse. 
 
4.   Valg af 2 suppleanter 
Kaj Mølgaard blev genvalgt som suppleant mens Jenny Becker – der tidligere har 
assisteret Foreningen med en række opgaver – nyvalgtes. 
 
Den samlede bestyrelse vil snarest blive præsenteret med deres CV’er på foreningens 
hjemmeside.   
 
5. Valg af 2 revisorer 
Laila Krogh og Kirsten Holst Teglgaard genvalgtes 
 
6. Eventuelt 
 
Niels Kongshaug, der ved den ordinære generalforsamling havde stillet sig til 
rådighed for at deltage i bestyrelsens arbejde, var meget positiv overfor de tre valgte 



kandidater og deres faglige baggrund. Han inviterede Foreningens medlemmer til at 
deltage i et arrangement ….. 
 
For referatet 
 
Lars Eskesen 
Dirigent 
 


